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Onderwerp

Artikel 40 vragen D66 over lJzeren Rijn

Voorstel

Instemmen met concept antwoordbrief op artikel 40 vragen van D66 Weert over de
IJzeren Rijn.

Inleiding

Naar aanleiding van uitspraken over de lJzeren Rijn van gedeputeerde H. Mackus in de
Limburger van 26 april20L7 heeft D66 de volgende vragen gesteld.

Beoogd effect/doel

Het beantwoorden van de artikel 40 vragen van D66 Weert over de lJzeren Rijn.

Argumenten

D66 wordt geînformeerd over de lJzeren Rijn.

Kanttekeningen en risico's

Niet van toepassing.

Financiële, personele en juridische gevolgen

Niet van toepassing.
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Uitvoering/evaluatie

Niet van toepassing.

Communicatie/ participatie

Na het zomerreces zullen wij een informatie avond organiseren ovcr de
spoorontwikkelingen in Midden Limburg.

Overleg gevoerd mét

Intern:

Niet van toepassing

Extern:

Bijlagen

De heer Van Damme, Provincie Limburg
De heer Stevens, Gemeente Leudal
De heer Waalen, Gemeente Roermond
De heer HagorL, RMO Midden Limburg

Concept antwoordbrief op artikel 40 vragen van D66 Weert over de IJzeren Rijn.
Brief over gebruik spoor op traject door Cranendonck en Weert van het Ministerie
van Infrastructuur en Milieu¡, april 2417.
Antwoordbrief aan Provinciaal Statenlid E. Koppe over de koppeling van de
spoorlijn Eindhoven via Venlo naar Düsseldorf met het dossier llzeren Rijn door
Bondsminister voor Verkeer.

Pagina 2



GEMEENTE WEERT

D66 fractie Weelt
Oleanderhof 1

6002 PB WEERT

weert, 2 2 J[lll2017

Onderwerp : Art. 40 vragen 'alternatieve lJzeren Rijn

Geachte heer Werps,

Naar aanleiding van uitspraken over de Ilzeren Rijn van gedeputeerde H. Mackus in
Dagblad De Limburger van 26 april2017 heeft u de volgende vragen gesteld. Hierbij onze
antwoorden.

Vraag 1
Is de berichtgeving in De Limburger juist?

Antwoord
Nee

Vraag 2
Is de gemeente door de gedeputeerde of de provincie geïnformeerd over de positieve
houding vanuit de provincie ten aanzien van deze'alternatieve lJzeren Rijn'?

a. Zo ja, waaruit bestond informatie?
b. Zo nee, heeft het college inmiddels opheldering gevraagd bij de provincie?

Antwoord:
Nee, ook wij zijn verrast door de koerswijziging van de provincie over het
goederenvervoer over het spoor.

Ambtelijk hebben wij inmiddels opheldering gevraagd.
De provincie heeft aangegeven dat zij het belang van een goede verbinding van de haven
van Antwerpen met het Duitse achterland onderkent en wil inspelen op mogelijk
toekomstige ontwikkelingen in België en Duitsland. Tevens zienzij de huidige en mogelijke
toekomstige belangen van de Limburgse logistieke economie. De provincie geeft duidelijk
aan dat een mogelijke spoorverbinding voor goederenverkeer alleen mogelijk is bij een
goede ruimtelijke inpassing.

Vraag 3
Heeft het college het voornemen met de andere betrokken gemeentes (Leudal, Roermond,
Beesel en Venlo) en belangenorganisaties contact op te nemen om gezamenlijk stappen te
ondernemen tegen dit voornemen.

Antwoord:
Ja, wij bespreken dit in het Samenwerkingsverband lJzeren Rijn Midden Limburg. Hierin zit
ook de Provincie.



Na het zomerreces zullen wij een informatie avond organiseren over de
spoorwegontwikkelingen in Midden-Limburg.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

Brinkman
wnd. secretaris

ijmans



Weert

D66
Weert,30 april 2017

Betreft: art.40 vragen 'alternatieve lJzeren Rijn'

Geacht college,

ln De Limburger van 26 april 2017 stond het bericht 'lJzeren Rijn: Limburg ziet kans'. Volgens dit
bericht ziet gedeputeerde H. Mackus een 'kans voor Limburg' en kan 'de alternatieve lJzeren Rijn
gebruikt worden voor vervoer van gevaarlijke stoffen via Weert naar de Antwerpse haven'.

ln het art¡kel wordt tevens duidelijk welke alternatieve lJzeren Rijn de gedeputeerde bedoelt. Het
gaat om een traject door Weert langs Roermond en de Maas naar Venlo. Dit traject zou voordelen
bieden omdat het Meinweg-gebied wordt ontzien en de spoorlijn Roermond-Venlo kan worden
verdubbeld.

De gedeputeerde vergeet echter belangrijke nadelen te vermelden. De groei van het vervoer van
gevaarlijke stoffen door Weert levert een navenante verhoging van de risico's op. De groei van het
aantal tre¡nen zal grote overlast veroorzaken ¡n Weert, vooral omdat het spoor hier op een talud ligt.
Dit alles nog los gezien van de constatering dat het langste traject van deze 'alternatieve' lJzeren Rijn
niet in België of Duitsland, maar in Nederland komt te liggen en dat de toename van risico's en
overlast behalve voor Weert ook voor andere plaatsen in Midden- en Noord-Limburg zal gelden.

Het voornemen van de gedeputeerde is des te opmerkelijker omdat de provincie tot nu toe heeft
samengewerkt met de betrokken gemeenten en andere belangenorganisaties bij het verzet tegen de
reactivering van de lJzeren Rijn ("Samenwerkingsverband lJzeren Rijn Midden-Limburg"). De vraag
rijst dan hoe dat met die samenwerking zit.

Vanwege deze ontwikkelingen wil de fractie van D66 het college de volgende vragen stellen:

L. ls de berichtgeving in De Limburger juist?
2. ls de gemeente door de gedeputeerde of de provincíe geïnformeerd over de positieve houding

vanuit de provincie ten aanzien van deze 'alternatieve lJzeren Rijn'?
a. Zo ja, waaruit bestond de informatie?
b. Zo nee, heeft het college inmiddels opheldering gevraagd bij de provincie?

3. Heeft het college het voornemen met de andere betrokken gemeentes (Leudal, Roermond,
Beesel en Venlo) en belangenorganisaties contact op te nemen om gezamenlijk stappen te
ondernemen tegen dit voornemen?

Namens fractie D66,

Erík Werps
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Gcacht college, gcadrte voorzitter,

Og 2l december hc€ft hct samcnwcrkingworband lJzcreìñ Rijn ecn brief gcstuurd
waarin can rcectþ wordt gevraq¡d op zorgÊn van uh, kant ovcr dc bclcids- cn dc
juridische ruimtc voor gocdcr:nverro€r op het traject hrsscn dc Belgisch-
Nededandse gr€ns tcr hoogte van Budcl-Hamont (8.) en Wcert cn over hct
gebruik van het Llzeren RiJn-tracé. Vooraf en slndsdlen ls cr overleg geweest
tussen vertegenwoordigers van us, gemeenten, hcÈ samcnwerkingsverôand cn het
ministerie.

Aanleidtng
Elnd 2016 hcclt ccn vcrvocrdcr, dlc ln opdracht van het bêdrijt SABIC transportcn
verzorgt tussen Antwerpcn en Gchcn, biJ ProRail een aanvraag gcdaan om vanuit
Belglë vla Budcl, Wccrt en Roermond van cn naar Geleen tc kunnen rljden. In de
huidige situatie vindt dit veFyocr plaats via dc Erabantroute (vla Breda, Tilburg,
Eindhoven en Roermond). Op de Brabantroute zijn echter overschrljdlngen v.n
Basisnetplafonds geconstateerd. Daarom is door IenM aan veruocrders en
verladers dic voor hct transport van gevaarlijk stoflen gebruik maken van de
Brabantroute, gevraagci om te oncierzoeken oi aiiematieve routcs mogciijk zijn.
tlet träJect via Budel-Waert ls cen alternatief waar nog ruimte binnen de Baslsnet-
rislcoplafonds aanwczig ls,

Beoogde verlqg ing ve wærsstroom
De aangevraagde vcruocrsstroom betrof het transport van brandbaar gas.
Hiervoor zou op werkdagen t ochtends vanuft Antwerpen een trein richting
Limburg rljden. I Mlddags zou dcze vervolgens leeg rctour rijden.
Op 23 februari jl. heeft de directle van SABIC besloten de aanvraag van het
vervoer ln te trekken. Op dit moment is er dus geen ven ocr voozlen op het
traJect Budel-Weert.

Begin juni vindt hierover nog nader overleg plaats tussen SABIC en het ministerle,
waarbij SABIC de achtergronden bij dit besluit zal toelichten. Onze inzet zal z¡Jn
om hierblj te verkennen onder welke randvoorwaarden er alsnog mogeliJkheden
zfn om deze vervoersstroom te verleggen van de Brabantroute naar hct traJcct
Budel-Weert. Dit gebeurt vanuit onze verantwoordelfkheld om vervoersstromen
blnnen de rlsicoplafonds van Basisnet af te wikkelen. Ik zal ervoor zorgen dat u
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over de u¡tkomsten van dit overleg wordt geinformeerd. tÞ uiteindelfike keuze om
vervoersstromen te verleggen is aan de verlader.

&leids- en juridisctrc ruimþ
Het spoor laógs Budel cn Weert betreft het lvestcl¡jk deel van het lJzerén Rijn-
tracé en maakt ln de huldige voffñ deel uit van dc hoofdspoorweginfrastructuur
van l{ederland. Vervoerders hebben in Nederland vrlje routekeuze en kunnen op
alle delcn van dc hoofdspoonreginfrastructuur een treinpad eanvragcn. FroRall
beoordeclt of dc bctrullbnde aanvrtag past binnen de gcldcnde bcþids- cn
Juridische kaders, zoals Netura 20OO cn dc aeluidproducticplafonds. Dat blcek b[
deze ¡rnvrtcA hct gcval te zljn. Er was voor ProRail d¡¡rom geen grond om
ncgaticf op dc aanvraåg tc bcslisscn. Daarnaast ls vooraf onderzocht of het
aangevraagdc transpoÉ past binnen de Baslsnet-risicoplafonds op bctrcflend
traject. Ook dat ls het geval. De onderbouwing hlervan is blj dcze brlef gevocgd.
Deze aanvraag heeft batrekking op het tnJrct Budcl-l{¡crt voor vcrkarr mct
herkomst of bestemmlng Gelecn. Vanaf Wecrt naar Geleen wordt gcbruik gemaaK
van sprxlr dat in de huidigc s¡tu.t¡e ook gebruikt wordt. Er is vanaf Rocrmond op
geen enkcle wijze sprekc van tntnsport in oostelijke richting Gn n!.r Duitslend,
dan wel tr-activcring van de gehcle Llzarun Rijn. Ecn dcrgelijk rpoor maakt gccn
dccl ult van de hoofd¡poonrçginfnstruct¡ur. Gççn vtn de betrokkcn PaüJcn
hccft dc lntcntþ om dit oorteltjk dccl van hct lJzcrcn Rün trad tc hcr:te¡lcn cn te
gebruiken.

Inlormatievæniening
Ik hedtt samen met ProRail en de bctrokken verladcr zeer aen ccrl tnnspðrant en
zorgvuldig pfl¡ces bij bcsluiWorm¡ng ovêr hct verleggen vån vcrvoGrsstrorñ.n,
U vraagt hicr in uw brlcf tcrccht aandacht vooa Voorafgaând aan dcze brlcf ls
ovcr het voorncmen tot hct verleggen van dcze vervoê¡sstroom tusscn IcnM,
ProRail, SABIC cn het ¡amenwcrkingsvertand recds contact geweest. Tijdens een
bûeenkomst op 25 januari in Wcert is door vertegenwoordlgers van Chemelot,
ProRail en het ministcrie een nadcre toelicfiting gegeven op het voorg"nomen
gebruik van het spoor aan vertegenwoordlgers van het samern'verkingsverband,
waaronder uw gemcentrn, de provincies Limburg en Noord-8rab¡nt.
Dlt overleg ls in constructþve sfeer verlopen cn alle beschlkbarÊ gcgcvcm ziln
daarbij gcdeeld.

Naar aanleiding van deze bijeenkomst ls door gartiJen besloten, vooraQaand aan
eventueel daadwerkelijk gebrulk, een informatleavond te organiseren voor
omwonenden. Vanwege het beslult van de verlader is deze avond vervolgens
afgczcgd.

Tot slot
Ik vertrouw erop u op grond van bovenstaande lnformatie voldoende te hebben
geihformeerd. Over het vervolgtraject, waaronder de uitkomsten van het gesprek
met SABIC, wordt u nader geinformeerd. Contactpersoon hiervoor vanuit IenM is
dhr. RobeÊ Kakes.

ÐE DIRECTEUR OPENBAAR VERVOER EN SPOOR,

Lfu¡¡r{rãn
Ðlr.Opcnb¡ar Veîrocr cn
Spoof

^fd.v.ll¡9hcid 
cn

(lnÌernationðlr) Rlgcl

oÉ|tltrl3
¡E|{!4/BSK" 20 r Tlaf 1498

Hellen A.M. Van Ðongen
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Onderwerp
Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen
Van het lid : de heer E. Koppe
Fractie :VVD
lnzake :de koppeling van de spoorlijn Eindhoven via Venlo naar Düsseldorf met het dossier

lJzeren Rijn door bondsminister voor Verkeer

Vraag 1.

ls het College van Gedeputeerde Staten (GS) bekend met het artikel 'Duitsland wil toch snelle trein naar
Eindhoven', dat op 5 april 2017 in de NRC is verschenen?

Antwoord.

Vraag2.
ls het College van GS inmiddels door het Ministerie op de hoogte gesteld van de brief van de Duitse
minister van verkeer waarnaar in het artikel wordt verwezen? Zo ja, wanneer? Zo nee, gaat het college
van GS verhaal halen bij het Ministerie van l&M?

a. lndien ja, wat is het standpunt van het Collega van GS in deze?
b. lndien nee, wanneer gaat het College van GS het gesprek aan met l&M?

Antwoord.
Ja, ambtelijk zijn wij door het ministerie geïnformeerd.

De brief is een reactie op de inspraakreactie van de Nederlandse minister op het
Bundesverkehrswegeplan (BVWP) 2030; het plan waarin voor alle mobiliteitsmodaliteiten de lange
termijn ambities zijn verwoord. De minister van l&M had onder meer gepleit voor een spoorverdubbeling
tussen Kaldenkirchen en Dülken op het traject Eindhoven-Venlo-Düsseldorf .

2017127700

Postbus 5700
NL-6202 MA Maastricht
postbus@prvlimburg.nl

Tel + 31 43 389 99 99
Fax + 31 43 361 80 99
www.limburg.nl
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Vraag 3.

ls het College van GS hel met de VVD eens dat de noodzaak van een snelle spoorverbinding Eindhoven-

Venlo-Düsseldorf en het dossier lJzeren Rijn los van elkaar moeten worden gezien?

Antwoord.
Minister Dobrindt bevestigt in zijn brief van 1 februari 2017 aan minister Schultz dat de spoorverdubbeling

tussen Kaldenkirch en Dülken zijn eerdere standpunt dat een dergelijke verdubbeling alleen dan

economisch te rechtvaardigen is als deze ten goede komt aan het personenverkeer én aan het

goederenverkeer. De maatschappelijke kosten baten analyse, die in de Duitse systematiek

noodzakelijkerwijs vooraf gaat aan eventuele investeringsbeslissingen, is op grond van alleen

persouentreinverbindingen niet of nauwelijks op of boven 1 te brengen. Boven 1 is een economisch

voordeel ontstaan. ln het kader van een eerder door Nederlands-Duitse steden uitgevoerde RoCK-studie

is een MKBA berekend van meer dan 7. Deze studie is overigens voor het Duits ministerie niet

zondermeer bruikbaar, daar zii een andere systematiek hanteren en zijzijn thans bezig een eigen MKBA

uit te voeren.

Onze investeringen in de railterminals in Limburg (Railterminal Greenport Venlo en de Zuidaansluiting

Chemelot) stoelen op de geachte dat in Limburg een grote toegevoegde waarde voortkomt uit

goederentransport. Ook onze ambities in de spooraanslu¡t¡ng biJ VDUNedCar kennen deze basis.

Wij begrijpen en onderschrijven het belang van spoorverdubbeling tussen Kaldenkirchen en Dülken voor

zowel personen- als goederenvervoer in de brede oost-west corridor tussen de zeehavens en het

Ruhrgebied, hetgeen zal leiden tot een verdere versteviging van de leidende logistieke positie van de

regio Venlo.

Voor wat betreft de lJzeren Rijn is ons standpunt nog steeds glashelder. Een lJzeren Riin{racé via het

Meinweggebied is voor ons onbespreekbaar. Daar staat tegenover dat het belang van een goede

verbinding van de haven van Antwerpen met het Duitse achterland door ons wordt onderkend. Tevens

zien wij de huidige en mogelijke toekomstige groeide belangen van de Limburgse logistieke economie.

De behoefte aan de vergroening van het goederenvervoer via onder meer vervoer over spoor biedt

goede perspectieven. Dat alles houdt in dat wij kansen zíen en dat wii alternatieven die uit de lopende

Vlaamse studie naar boven komen op de in het voorgaande geduide belangen positief zullen beoordelen.

Dit alles wel vanuit de randvoorwaarde dat deze een zeer goede in de omgeving passende vormgeving
r-^---- L;-l^- ^..^,¡^^¡ l'^^ t.'^"..1^^ r,^^,L^^^^
Kgilllgf I, waaililtiç il¡il|Jvt,tJvE rrclÞL rtrl vvvaar ^alr 

vvvrvçil vvvr^vrr¡srr'

Vraag 4.

Wat betekent dit voor de andere grensoverschrijdende spoorverbindingen tussen Limburg en Duitsland,

zoals de verbinding Heerlen-Aken?

Antwoord.
ln de brief van minister Dobrindt wordt niet gesproken over andere railverbindingen met Duitsland

2
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Vraag 5.

Volgens het artikel kunnen wij in de loop van dit jaar nog díverse ontwikkelingen m.b.t. de lJzeren Rijn
verwachten. ls het College van GS bereid dit dossier nauwlettend te volgen en Provinciale Staten van
nieuwe ontwikkelingen op de hoogte te houden?

Antwoord.
Ja. De studie 3RX wordt door Vlaanderen getrokken en wordt afgestemd met het Duitse en Nederlandse
ministerie en onderzoekt de haalbaarheid van de ontsluiting van de Antwerpse haven.
Zodraer relevante ontwikkelingen in dit dossier zich voordoen, die openbaar gecommuniceerd kunnen
worden, zullen wij u uiteraard informeren.

Gedeputeerde Staten van Limburg

voorzitter

secretaris

o

2017127700



College van Gedeputeerde Staten van de Provhrcie Llmtrurg
Postbus 5700
6202 Maastricht

Maastricht, 11 agril 2017

LIMBURG
Betreft: Ðe koppeling van de spoorlijn Eindhoven via Venlo naar Düsseldorf met het
dossier lJzeren Rûn door de Bondsminister voor Verkeer.

Geacht College,

Via een artikel in de NRC van 5 april 2017 vemam de WD-fractie van een bríef van de
Duitse Minister van Verkeer, Alemnder Dobrindt, aan onze Minister Schultz van
Haegen {lnfrastructuur en Mifieu} waarin lrordt gesteld dat Duitsland alsnog bererd is
om m€e te werken aan een directe intercityverbinding van Eindhoven naar Drisseldorf.
België en Nederland moeten het dan welmogelijk maken dat het Duihe Ruhrgebied
per goederenspoor wordl ontsloten voor de zeehavens van Amsterdam, Roüerdam,
Antwerpen en Zeobrugge.

1. ls het College van Ged@uteerde Staten (GS) bekend met het artiket'Ðuitsland
wil toch snelle bein naar Eindhóven', dat op õ april 2o1T in de NRCI is verschenen?
2. ls het College van GS inmiddels doorhet Ministerie op de hoogrte gesteld van
de brief van de Duitse minister van verkeer waamaar in het artikel r¡¡ordt vøwvezen? Zo
i^ .,^^a^^Ã a^ -^- -^^LL^L ^-lt--- 

---- 
^ãja,'sí¿¡níìe€í:'4û Í.r€Ë, gaai neî íJo¡iege van Gö vernaa¡ haien bij irci Minisierie van i&M?

a. lndien þ,watis het standpunt van het Gollege van GS in deze?
b; lrdien nee, wännèer gaât hët Colfege van GS het gesprek aan met l8.M?
3" ls het College van GS het met de WD eens dat de noodzaak van een snelle
spoorverbinding Eindhoven-Venlo-Düsseldorf en het dossier lJzeren Rijn los van elkaar
moeten worden gezÞn?
4. Wat betekent dit voor de andere grensoverschrijdende spoorverbindingen
frtcoan I ¡Fh¡'r a^ 11.,ióal^--¡ -^^¡^ ¡^.'a-Ll^Ji^^ iJ^^-l-- 

^.---^rseserr Èr¡rrvsry çrt vullotattw, ¿vc[Ð Ltç yctrl.iltut¡tg rlËËiltil1-f\l(tillf

5. Volgens het artikel kunnen wij in de loop van dit jaar nog diverse ontwikkelingen
m.b.t. de lJzeren Rijn verwachten. ls het college van GS bereid dit dossier
nauwlettend te volgen en Prov¡nciale Staten van nieuwe ontwikkelingen op de hoogte
te houden.

Met vriendelijke groet,

namens de VVÐ-fractie

Erik Koppe
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